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Op 17 en 18 januari 2022 heeft de staatssecretaris Mijnbouw, Hans Vijlbrief, een werkbezoek 
gebracht aan de provincie Groningen. Tijdens het bezoek van de staatssecretaris heeft de regio een 
aantal belangrijke punten onder de aandacht gebracht bij de Staatsecretaris. Met dit schrijven geven 
wij een verslag van dat bezoek. 
 
Inzet bezoek 
In de regio zijn een aantal belangrijke bespreekpunten verwoord in de door raden en staten 
aangenomen moties. Deze punten zijn allemaal ingebracht in het overleg. Het ging daarbij onder 
meer over handhaving van het genomen gasbesluit en het stoppen van de gaswinning. Verder is 
gesproken over het verloop van de subsidieregeling verduurzaming en verbetering Groningen. 
Bovenal is geschetst tegen welke problemen inwoners aanlopen bij de afhandeling van schade en de 
versterking van hun woning. Er is duidelijk gemaakt welke schrijnende situaties er in het gebied zijn 
ontstaan doordat inwoners soms al heel lang in slepende trajecten zitten als het gaat om 
schadeafhandeling of onduidelijkheid over de veiligheidssituatie van hun woning. Er is benadrukt dat 
daar verbetering in moet komen en dat er financiële middelen nodig zijn om bijvoorbeeld problemen 
met funderingen op te lossen en maatwerk te kunnen leveren om mensen te helpen.  
 
Verloop bezoek 
Om een goed beeld te krijgen van alle problematiek heeft de staatssecretaris op maandag een 
bezoek gebracht aan de gemeente Eemsdelta waar de omvang van de opgave onder de aandacht is 
gebracht met de daarbij behorende knelpunten en risico's. Er is gesproken met inwoners die hun 
eigen ervaringen hebben gedeeld over het proces van versterking. Ook is gesproken met bouwers 
die hebben aangegeven tegen welke knelpunten zij aanlopen. Op dinsdag is gesproken met 
inwoners van Woltersum die hun ervaringen hebben gedeeld. Daarbij is ook de 
funderingsproblematiek aan de orde gekomen. Ook is gesproken met de maatschappelijke 
organisaties: het Gasberaad en de Groninger Bodembeweging. Daarnaast heeft de staatssecretaris 
gesproken met de NCG en het IMG om ook van deze organisaties een beeld te krijgen van de 
knelpunten in de uitvoering.  
 
Gesprek regiobestuurders 
Bestuurlijk heeft er maandag een gesprek plaats gevonden tussen de staatssecretaris, de CdK en alle 
portefeuillehouders gaswinning. Daarbij is een beeld geschetst van problemen die spelen per 
gemeente en regionaal. Daarbij zijn zoals benoemd ook de door de staten en diverse raden 
aangenomen moties aan de orde geweest. In het gesprek op dinsdagochtend is hierover in een 
delegatie van de CdK, de gedeputeerde ondergrond, de burgemeester van Groningen en de 
portefeuillehouder gemeente Eemsdelta doorgepraat.  
 
In de gesprekken is uitgebreid stilgestaan bij de door raden en staten aangenomen moties en 
uiteraard de gehouden fakkeltocht van zaterdag 15 januari. De verhoging van de gaswinning en het 
verloop van de subsidieregeling verduurzaming en verbetering Groningen zijn daarbij onder meer 



Volgvel: 1 

onderwerp van gesprek geweest. Ten aanzien van het punt van de verhoging van de gaswinning 
heeft de staatssecretaris aangegeven na te willen gaan of de aangekondigde verhoging noodzakelijk 
is. Hij gaat daarover o.a. contact zoeken met zijn Duitse ambtsgenoot om te praten over de levering 
aan Duitsland.  
 
Gezamenlijk is teruggekeken op het verloop van de subsidieregeling. Met elkaar is onderkend dat dit 
niet goed is verlopen, waarvoor op diverse plekken excuus is uitgesproken. De staatssecretaris heeft 
afgelopen week extra budget beschikbaar gesteld, waarmee er voldoende middelen zijn om 
iedereen die daar recht op heeft in aanmerking te laten komen voor de subsidie. Dit was de enige 
juiste oplossing en voor die beslissing is waardering uitgesproken door de regionale bestuurders. Het 
signaal is afgegeven dat het nu belangrijk is snel duidelijk te maken aan inwoners wanneer en hoe 
inwoners een aanvraag kunnen doen.  
 
Verder is gesproken over het verloop van de schadeafhandeling en de versterking. Daarbij is door de 
regiobestuurders aangegeven dat er financiële middelen nodig zijn en mandaat om lokaal 
problemen op te kunnen lossen. Budgetten mogen niet leidend zijn, er moeten oplossingen komen 
voor de soms schrijnende situaties waar inwoners in zitten. De staatssecretaris gaf blijk van begrip 
voor de situatie. Hij sprak uit zich te realiseren dat hij niet om vertrouwen moest vragen, maar dat 
met daden terug moest winnen. De staatssecretaris benadrukte de zin uit het regeerakkoord waar 
staat dat extra financiële middelen beschikbaar zullen worden gesteld als die nodig zijn om de 
problemen op te lossen. 
 
Verder is gesproken over het Nationaal Programma Groningen en de toekomst agenda. De 
staatssecretaris heeft bevestigd dat die programma's belangrijk zijn om de regio weer perspectief te 
geven. Daarbij heeft hij ook benoemd dat hij zich realiseert dat het oplossen van de problemen op 
het gebeid van schade en versterken noodzakelijk is voor de Groningers om samen te kunnen 
werken aan de toekomst van Groningen. 
 
 
 
Vervolg 
Rijk en regio hebben afgesproken de komende periode zowel op het gebied van schade en 
versterken als de toekomstagenda de benoemde punten verder uit te werken tot concrete afspraken 
met bijbehorende financiële middelen. De maatschappelijke organisaties zullen betrokken worden 
bij deze uitwerking. Over de wijze waarop vindt binnenkort overleg plaats in het maatschappelijk 
beraad. Dat is het overleg waar vertegenwoordigers van rijk en regio en de maatschappelijke 
organisaties gezamenlijk praten over alle onderwerpen die zich in het gasdossier voordoen.  
 


